



جامعة المنوفية - كلية الزراعة (شبين الكوم)
برنامج الأراضي والمياه



أهداف البرنامج - إصدار ٢٠١٩

- اكساب الخريج القدرة على فهم الموارد الزراعية " الأرضية والمائية والبيئية " قادرا على إدارتها وتوظيفها وحل مشاكلها والمحافظة عليها وتحقيق الاستدامة فيها.
- اكساب الخريج القدرة على استخدام الأساليب العلمية الحديثة للتعامل مع الموارد الأرضية والمائية بغرض الإنتاج الزراعي الآمن والحفاظ على التنوع البيولوجي المتوازن بدون تلوث.
- إعداد خريج يستطيع عن طريق تطبيق مبادئ البحث العلمي ان يرصد ويحلل المشاكل المتعلقة بالموارد الأرضية والمائية والبيئية ويقترح السبل المختلفة للتغلب عليها وكذلك العناية بتدوير المخلفات الزراعية وطرق الاستفادة منها، مع الوعي الكافي بالقضايا القانونية والأخلاقية والاجتماعية.
- تأهيل الخريج بالمعارف القانونية والاجتماعية وأخلاقيات المهنة لمناقشة وفهم القضايا المرتبطة بالمجال الزراعي عموما ومجال علوم الأراضي خصوصا وتطوير قدراته علي التعلم الذاتي وقيادة فرق العمل مما يمكنه من تصميم التجارب وتطبيق الجودة وكتابة التقارير والالتحاق ببرامج الدراسات العليا

- Give the graduate the ability to understand agricultural resources "Soil, water and environmental" able to manage, employ, solve their problems, maintain them and achieve sustainability in them.
- Give the graduate the ability to use modern scientific methods to deal with land and water resources for the purpose of safe agricultural production and maintain balanced biodiversity without pollution.
- Preparing a graduate who, by applying the principles of scientific research, can monitor and analyze problems related to soil, water and environmental resources and propose various ways to overcome them as well as take care of the recycling of agricultural waste and ways to benefit from it, with sufficient awareness of legal, ethical and social issues.



جامعة المنوفية - كلية الزراعة (شبين الكوم)
برنامج الأراضي والمياه



- Qualifying the graduate with legal and social knowledge and professional ethics to discuss and understand issues related to the agricultural field in general and the field of land sciences in particular and to develop his abilities for self-learning and leadership of work teams, which enables him to design experiments, apply quality, write reports and join graduate programs

الإعتمادات:

عميد الكلية	المدير الأكاديمي للبرنامج	مدير وحدة الجودة	منسق البرنامج
أ.د/ أيمن حافظ عيسى	د/ وائل محمد عمران	أ.د/ محمد حماده شلبي	د/ هانى محروس عبدالمقصود

اعتماد المجالس الحاكمة

الجلسة رقم (١) بتاريخ (٢٠١٩/١١/١٧)	مجلس إدارة البرنامج
الجلسة رقم (٣) بتاريخ (٢٠١٩/١١/٢٠)	مجلس الكلية

